



# COP28 UAE

## PRESS RELEASE

### Key initiatives on Nature, Carbon Markets, Renewables and more announced on Day Two of Business & Philanthropy Climate Forum at COP28

- Day Two of the Business & Philanthropy Climate Forum – COP28’s multistakeholder engagement platform for the private sector – brought more than 1,300 global business leaders and philanthropists together with leaders of multilateral development banks and political leaders from emerging economies.
- The Forum featured a range of action-oriented announcements, including renewable energy and green economy programs, commitments on nature, a methane abatement accelerator and initiatives to decarbonize health supply chains.
- The Forum, the first such platform to be held as part of the official programme of COP, aims to amplify calls from the private sector to be included and engaged in the COP process.
- The Forum demonstrates that business and philanthropy are actively delivering and ready to partner to support global climate, nature and development goals.
- Badr Jafar, Special Representative for Business & Philanthropy, COP28 said: “Governments simply do not have the available capital or capacity to make the climate transition on their own. To move from the billions we have to the trillions we need, we require urgent, unprecedented, delivery-focused public, business and philanthropic collaboration. The Business & Philanthropy Climate Forum represents a paradigm shift that recognizes this opportunity and connects diverse stakeholders together in a way that creates a multiplier effect on climate and nature impact. The private sector increasingly recognizes that embracing a sustainable and equitable future, leaving no one behind, is the growth story of our time.”
- The Forum’s Strategic Partner is the Sustainable Markets Initiative. Other Forum partners include International Finance Corporation (IFC), the Organisation for Economic and Co-operation and Development (OECD), World Economic Forum (WEF), Asian Development Bank (ADB), Africa Finance Corporation (AFC), Bill & Melinda Gates Foundation, IDB Invest, World Business Council for Sustainable Development (WBCSD), BEEAH Group and XPRIZE.

**Dubai, 3 December 2023:** Key business and philanthropy leaders joined with leaders of multilateral development banks and political leaders from emerging economies at COP28 today, to announce a range of initiatives aimed at harnessing the resources of business and philanthropy for climate action.

The second day of the inaugural COP28 Business & Philanthropy Forum included key announcements on preserving nature, energy transition alongside a methane abatement accelerator and an initiative to decarbonize health supply chains.

The day was opened with a keynote address from Kristalina Georgieva, Managing Director of the International Monetary Fund (IMF), who gave insights into how business

and philanthropy leaders can work with global organizations to catalyze a just transition to a greener economy.

There were also sessions on the impact of philanthropy, featuring, Bill Gates, the co-chair of the Bill and Melinda Gates Foundation, Ray Dalio, Founder of Bridgewater Associates, Dr. Precious Motsepe, Co-Founder & Chief Executive Officer, Motsepe Foundation, and H.E. Abdul Aziz Al Ghurair, Chairman Abdulla Al Ghurair Foundation for Education.

A discussion on transition funding, involving Odile Renaud-Basso, President of the European Bank for Reconstruction and Development, Dilhan Pillay Sandrasegara, CEO of Temasek Holdings, and Dr. Andrew Steer, President and CEO of the Bezos Earth Fund, also explored the distinctive blended finance platform championed by Ahmed Saeed, CEO of Allied Climate Partners, and International Finance Corporation as one of the investors.

With opening remarks from Jesper Brodin, Chief Executive Officer, Ingka Group, IKEA, the Forum also hosted a key discussion on energy which explored how the sector and other heavy emitting industries can work with policy makers to galvanise broad action to advance the just energy transition and reduce emissions, whilst providing accessible energy to support the development of all economies and people. The session featured high-level speakers including Mohamed Jameel Al Ramahi, Chief Executive Officer, Masdar, Marco Arcelli, Chief Executive Officer, ACWA Power, and Juliet Davenport, President, The Energy Institute with closing remarks from Dr. Rajiv Shah President, The Rockefeller Foundation.

Commenting on the Forum and the role the private sector has to play in climate and nature, COP28 Special Representative for Business & Philanthropy and Chair of the COP28 Business & Philanthropy Climate Forum, Badr Jafar said: "Governments simply do not have the available capital or capacity to make the climate transition on their own. To move from the billions we have to the trillions we need, we require urgent, unprecedented, delivery-focused public, business and philanthropic collaboration. The Business & Philanthropy Climate Forum represents a paradigm shift that recognizes this opportunity and connects diverse stakeholders together in a way that creates a multiplier effect on climate and nature impact. The private sector increasingly recognizes that embracing a sustainable and equitable future, leaving no one behind, is the growth story of our time."

The day also featured sessions on media and climate, harnessing nature for climate impact, the built environment, space and climate, the effects of climate on health, and a pitch session where climate entrepreneurs pitched their ideas to investors.

#### **Among the initiatives announced at the Forum were:**

##### **Enteric Fermentation R&D Accelerator**

Andrew Steer, CEO, Bezos Earth Fund, in partnership with Methane Hub, CIFF, Quadrature Climate Foundation, Danone announced the \$250 million Enteric Fermentation R&D Accelerator, to accelerate methane mitigation in livestock production.

##### **The Data for Methane Action Campaign**

Kate Hampton, CEO, CIFF in partnership with Global Methane Hub, High Tide Foundation, Bloomberg Philanthropies, Bezos Earth Fund announced The Data for Methane Action Campaign, worth \$100 million worth of funding to convert methane data into action.

### **Join the Planet**

Alex Avellanet, Board Member of 'Join the Planet', unveiled a global movement in commitment to repurposing discarded materials into valuable products and reusing them to fund initiatives around the world that can protect, restore and regenerate natural ecosystems through work with local communities. The global movement is supported by legendary Lionel Messi.

### **First Movers Coalition**

Open remarks were provided by Secretary John Kerry, US Special Presidential Envoy for Climate, and Borge Brende, President of the World Economic Forum for the First Movers Coalition session where CEOs from Volvo Group and Norsk Hydro announced a new partnership to co-develop a roadmap towards supplying near zero-aluminum in 2030.

### **Health for Climate**

Leaders committed to pushing for ambitious Net Zero targets across healthcare system supply chains. The health impact of climate change will include more cases of heat stress, infectious diseases, and malnutrition. The initiative, announced by the, Pascal Soriot, CEO of AstraZeneca, will aim to minimize the contribution of the global health system to the increased health burden it will eventually face.

### **Nature Positive for Climate Action**

H.E. Razan Al Mubarak, President of the International Union for Conservation of Nature (IUCN) and UN Climate Change High-Level Champion and Manuel Pulgar-Vidal, CBD Nature Action Agenda Champions announced the impact of the Nature Positive for Climate Action call of over 150 businesses and financial institutions having committed to a call to action to contribute to a whole-of-economy approach to transforming economy/society to meet climate and nature goals - noting it is important to activate the ambition loop to strengthen action from Parties and put us on the path to meet the goals of the Paris Agreement, given the results of the Global Stocktake.

### **The Indigenous Peoples Initiative**

Hindou Ibrahim, Chair, International Indigenous Peoples Forum on Climate Change announced a call to action to provide direct financing for Indigenous Peoples and organizations, to join forces in protecting and restoring nature and biodiversity.

### **ONE AMAZON & ONE AMAZON Impact Fund**

Rodrigo Veloso, Founder and CEO, ONE AMAZON and Peter Knez, Chairman, ONE AMAZON announced the ONE AMAZON and ONE AMAZON IMPACT FUND (O.A.I.F), which is the world's first trillion-dollar nature-based asset platform, benefitting all stakeholders while making a lasting impact on Amazon Rainforest preservation.

### **New Funding on Super Pollutants**

Christie Ulman, President, Sequoia Climate Foundation in partnership with Global Methane Hub and other Philanthropies announced new funding on super pollutants worth 450m\$ million, which will help countries incorporate all non-CO2 GHG2 in their new NDC targets for 2035 and leverage additional resources to triple climate finance in this category by 2030.

ENDS

### **About Business & Philanthropy Forum**

Under the chairpersonship of the COP28 Special Representative for Business and Philanthropy, Badr Jafar, the first of its kind [Business & Philanthropy Climate Forum](#)

(BPCF), runs alongside the COP28 World Climate Action Summit with Heads of State and Government from 1-2 December 2023 in the Blue and Green Zones.

Read more: [www.bpcfforum.org](http://www.bpcfforum.org)

**Notes to Editors COP28 UAE:**

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.



**COP28**  
**UAE**

مؤتمر الأطراف 28  
الإمارات العربية المتحدة

# بيان صحفي

في اليوم الثاني من منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية  
الإعلان عن إطلاق مبادرات رئيسية معنية بالطبيعة وأسواق الكربون  
والطاقة المتجددة

- منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية ينجح باستقطاب أكثر من 1300 من قادة الأعمال التجارية والخيرية وبنوك التنمية متعددة الأطراف والقادة السياسيين من الدول الناشئة
- المنتدى يشهد في يومه الثاني مجموعة من الإعلانات التي تركز على تحقيق نتائج عملية وملموسة ومنها برامج الطاقة المتجددة والاقتصاد الأخضر وتعهّدات الحفاظ على الطبيعة ومُسرع خفض انبعاثات غاز الميثان وغيرها من المبادرات المعنية بالحدّ من انبعاثات الكربون في القطاع الصحي
- المنتدى وهو الأول من نوعه في مؤتمرات الأطراف يركّز على دعوات إشراك القطاع الخاص في العمل المناخي
- العديد من الشركات التجارية والمؤسسات الخيرية تُظهر استعدادها لإبرام شراكات تسمح لها بدعم تحقيق أهداف المناخ والطبيعة والتنمية العالمية تعزيزاً لجهود العمل المناخي
- بدر جعفر: الحكومات تحتاج إلى تعاون القطاع الخاص بشكل عاجل وغير مسبوق لتوفير رأس المال وزيادة الاستثمارات من مليارات إلى تريليونات الدولارات

لتحقيق النقلة النوعية المطلوبة في العمل المناخي والتركيز على تنفيذ المشاريع المشتركة بين القطاعات الحكومية والتجارية والخيرية

- بدر جعفر: المنتدى يمثل نقلة نوعية تركز على جمع الأطراف المعنية الفاعلة من مختلف القطاعات بشكل يخلق تأثير مضاعف ينعكس بالحفاظ على الطبيعة ومواجهة تغير المناخ
- بدر جعفر: القطاع الخاص يدرك بشكل متزايد أن تبني مستقبل مستدام وعادل، لا يترك أحد خلف الركب، هو المسار الذي سيسود في هذا العصر
- مبادرة الأسواق المستدامة (SMI) تعتبر شريكاً استراتيجياً للمنتدى، وتمتد قائمة الشركاء لتشمل عدة شركات عالمية رائدة منها مؤسسة التمويل الدولية (IFC)، ومنظمة التعاون والتنمية الاقتصادية (OECD)، والمنتدى الاقتصادي العالمي (WEF)، وبنك التنمية الآسيوي (ADB)، ومؤسسة التمويل الإفريقية (AFC)، ومؤسسة بيل وميليندا غيتس (BMGF)، و IDB للاستثمار التابعة لبنك التنمية للبلدان الأمريكية، ومجلس الأعمال العالمي للتنمية المستدامة (WBCSD)، ومجموعة بيئية، ومؤسسة XPRIZE غير الربحية

دبي، 3 ديسمبر 2023: انضم قادة الأعمال التجارية والخيرية إلى قادة بنوك التنمية متعددة الأطراف وصنّاع السياسات من الاقتصادات الناشئة في مؤتمر الأمم المتحدة المعني بتغير المناخ COP28 اليوم للإعلان عن مجموعة مبادرات هادفة إلى تسخير موارد الأعمال التجارية والخيرية للعمل المناخي.

تضمن اليوم الثاني من منتدى COP28 للأعمال التجارية والخيرية إعلانات رئيسية حول الحفاظ على الطبيعة، وتحقيق انتقال مُنظم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة إلى جانب إطلاق مسرّع خفض غاز الميثان ومبادرة لخفض انبعاثات الكربون من سلاسل التوريد الصحية.

افتتح المنتدى أعماله لليوم الثاني بكلمة رئيسية ألقتها كريستالينا جورجييفا، المدير العام لصندوق النقد الدولي، التي قدمت رؤى حول كيفية عمل قادة الأعمال التجارية والخيرية

مع المنظمات العالمية لتحفيز الانتقال نحو اقتصادٍ أكثر استدامةً وإنصافاً. وأقيمت عدة جلسات حوارية بشأن العمل الخيري وتأثيره، شارك فيها بيل غيتس، الرئيس المشارك لمؤسسة بيل وميليندا غيتس، وراي داليو، مؤسس شركة بريدجيوتر أسوشيتس، والدكتور بريشوس موتسيبي، المؤسس المشارك والرئيس التنفيذي لمؤسسة موتسيبي، وسعادة عبد العزيز الغرير، رئيس مجلس إدارة مؤسسة عبد الله الغرير للتعليم.

وشهدت جلسة حوارية حول التمويل الانتقالي، مشاركة كل من أوديل رينو باسو، رئيس البنك الأوروبي للإنشاء والتعمير، وديلهان بيلاي ساندراسيجارا، الرئيس التنفيذي لشركة تيماسيك القابضة، والدكتور أندرو ستير، الرئيس والمدير التنفيذي لصندوق بيزوس للأرض، لمناقشة منصة تمويل مختلطة يدعمها أحمد سعيد، الرئيس التنفيذي لمؤسسة تحالف شركاء المناخ (Allied Climate Partners)، ومؤسسة التمويل الدولية كأحد المستثمرين.

وتناولت جلسة حوارية رئيسية حول الطاقة، بدأت الجلسة بكلمة لجاسبر برودين، الرئيس التنفيذي لمجموع إنجكا-ايكيا، طرق تعاون قطاع الأعمال الخيرية والتجارية مع الصناعات ذات الانبعاثات الثقيلة وصانعي السياسات لتحفيز اتخاذ إجراءات واسعة النطاق لتعزيز انتقال مُنظم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة وخفض الانبعاثات، مع توفير الطاقة وإتاحتها لدعم تنمية جميع الاقتصادات والشعوب، وقد ضمت الجلسة متحدثين رفيعي المستوى من بينهم محمد جميل الرمحي، الرئيس التنفيذي لشركة مصدر، وماركو أرشيلي، الرئيس التنفيذي لشركة أكوا باور، وجولييت دافنبورت، رئيس معهد الطاقة، بالإضافة إلى كلمة ختامية من الدكتور راجيف شاه، رئيس مؤسسة روكفلر.

وتحدث بدر جعفر، الممثل الخاص للأعمال التجارية والخيرية في COP28 ورئيس المنتدى قائلاً: "تحتاج الحكومات إلى تعاون القطاع الخاص بشكل عاجل وغير مسبوق لتوفير رأس المال وزيادة الاستثمارات من مليارات إلى تريليونات الدولارات، لتحقيق النقلة النوعية المطلوبة في العمل المناخي والتركيز على تنفيذ المشاريع المشتركة بين القطاعات الحكومية والتجارية والخيرية. ويمثل منتدى COP28 للأعمال التجارية والخيرية نقلة نوعية تركز على جمع الأطراف المعنية الفاعلة من مختلف القطاعات، لخلق تأثير مضاعف



ينعكس بالحفاظ على الطبيعة ومواجهة تغير المناخ، ويدرك القطاع الخاص بشكل متزايد أن تبني مستقبل مستدام وعادل، لا يترك أحد خلف الركب، هو المسار الذي سيسود في هذا العصر".

كما تضمن اليوم الثاني للمنتدى عدة جلسات حول وسائل الإعلام والمناخ، والحفاظ على الطبيعة للتأثير في تغير المناخ، واستعادة البيئة، والفضاء والمناخ، وتأثيرات المناخ على الصحة، وجلسة عرض فيها رواد الأعمال مشاريعهم الخاصة بالعمل المناخي أفكارهم على المستثمرين.

ومن بين المبادرات التي تم الإعلان عنها في المنتدى:

**مسرّع لبحوث وتطوير معالجة انبعاثات غاز الميثان من الماشية**

أعلن أندرو ستير، الرئيس التنفيذي لصندوق بيزوس للأرض، بالشراكة مع مبادرة مركز الميثان العالمي، ومؤسسة صندوق الاستثمار للأطفال (CIFF)، ومؤسسة Quadrature Climate الخيرية، وشركة دانون عن برنامج مسرّع لبحوث وتطوير معالجة انبعاثات غاز الميثان بقيمة 250 مليون دولار، لتسريع عملية تخفيف غاز الميثان في الإنتاج الحيواني.

**بيانات حملة العمل على خفض غاز الميثان**

أعلنت كيت هامبتون، الرئيس التنفيذي لصندوق استثمار الأطفال (CIFF) بالشراكة مع مركز الميثان العالمي، ومؤسسة High Tide، ومؤسسة بلومبيرغ للأعمال الخيرية، وصندوق بيزوس للأرض، عن حملة البيانات من أجل مبادرة العمل على تخفيف انبعاثات غاز الميثان، بقيمة تمويل تبلغ 100 مليون دولار لتحويل البيانات المتعلقة بغاز الميثان إلى عمل ملموس.

**انضم إلى الكوكب**

كشفت أليكس أفيلانيت، عضو مجلس إدارة منظمة "انضم إلى الكوكب"، عن حركة عالمية للالتزام بإعادة استخدام المواد المهملة وتحويلها إلى منتجات قيمة وإعادة استخدامها لتمويل



المبادرات حول العالم التي يمكنها حماية واستعادة وتجديد النظم البيئية الطبيعية من خلال العمل مع المجتمعات المحلية، ويدعم هذه الحركة العالمية أسطورة كرة القدم العالمية ليونيل ميسي.

## تحالف المحركون الأوائل

شهدت جلسة المحركون الأوائل إلقاء كلمات افتتاحية من كل من جون كيري، المبعوث الرئاسي الأمريكي الخاص للمناخ، وبورغ بريندي، رئيس تحالف الاقتصاد العالمي، حيث أعلن الرؤساء التنفيذيون من مجموعة فولفو ونورسك هيدرو عن شراكة جديدة للمشاركة في تطوير خريطة طريق نحو الوصول للحياد المناخي في عام 2030 بشأن صناعة الألمنيوم.

## الصحة من أجل المناخ

يلتزم القادة بالسعي نحو تحقيق أهداف طموحة تتمثل بالوصول للحياد المناخي عبر سلسلة توريد أنظمة الرعاية الصحية. ويشمل ذلك التأثير الصحي نتيجة لتداعيات تغير المناخ مثل تزايد حالات الإجهاد الحراري والأمراض المعدية وسوء التغذية. وتهدف المبادرة، التي أعلنها باسكال سوريو، الرئيس التنفيذي لشركة أسترازينيكا، إلى تقليل مساهمة النظام الصحي العالمي في الانبعاثات.

## طبيعة إيجابية من أجل العمل المناخي

أعلنت كل من سعادة رزان المبارك، رئيس الاتحاد الدولي للحفاظ على الطبيعة (IUCN) ورائدة الأمم المتحدة للمناخ في COP28، ومانويل بولجار فيدال، رائد أجنحة عمل الطبيعة في اتفاقية التنوع البيولوجي، عن إطلاق "تأثير الطبيعة الإيجابية من أجل العمل المناخي" الذي شمل أكثر من 150 شركة ومؤسسة مالية التزمت بالدعوة للعمل من أجل المساهمة في نهج يشمل القطاعات الاقتصادية المختلفة لتحويل الاقتصاد المجتمعي نحو تحقيق أهداف المناخ والطبيعة، مع ملاحظة أهمية رفع مستوى الطموح لتعزيز الإجراءات التي تتخذها الأطراف المعنية وتصحيح المسار لتحقيق أهداف اتفاق باريس في ضوء نتائج الحصيلة العالمية.

## مبادرة الشعوب الأصلية

أعلنت هندو إبراهيم، رئيسة المنتدى الدولي للشعوب الأصلية المعني بتغير المناخ، عن دعوة للعمل لتوفير التمويل المباشر للشعوب الأصلية والمنظمات ذات العلاقة، لتوحيد جهود حماية واستعادة الطبيعة والتنوع البيولوجي.

## مؤسسة وان أمازون وصندوق وان أمازون للتأثير الإيجابي

أعلن رودريغو فيلوسو، المؤسس والرئيس التنفيذي لمؤسسة وان أمازون، وبيتر كنيكز، رئيس مجلس إدارة المؤسسة، عن تأسيس صندوق وان أمازون للتأثير الإيجابي (O.A.I.F)، وهو أول منصة في العالم للأصول القائمة على الطبيعة تبلغ قيمتها تريليون دولار، ويستفيد منها جميع الأطراف المعنية بهدف خلق تأثير إيجابي دائم يساهم في الحفاظ على غابات الأمازون المطيرة.

## تمويل جديد لمجابهة الملوثات الفائقة

أعلنت كريستي أولمان، رئيس مؤسسة سيكوييا للمناخ بالشراكة المركز العالمي للميثان ومؤسسات خيرية أخرى، عن تمويل جديد لمكافحة الملوثات الفائقة بقيمة 450 مليون دولار، مما سيساعد البلدان على إدماج جميع غازات الدفيئة غير ثاني أكسيد الكربون في أهداف المساهمات المحددة وطنياً الجديدة والتي سيتم وضعها للعام 2035 والاستفادة من الموارد الإضافية لزيادة تمويل المناخ إلى ثلاثة أضعافه في هذه الفئة بحلول عام 2030.

## نُبذة عن منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية

يُعقد منتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية الأول من نوعه بالتوازي مع القمة العالمية للعمل المناخي، ويرأسه بدر جعفر، الممثل الخاص لمنتدى COP28 المناخي للأعمال التجارية والخيرية وبحضور رؤساء عدد من الدول والحكومات خلال الفترة من 1 إلى 2 ديسمبر. 2023 في المنطقتين الزرقاء والخضراء. ويمكنكم معرفة المزيد عبر [www.bpcfforum.org](http://www.bpcfforum.org)

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المُحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتوسعى رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للتحديات العالمية في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستعود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسُبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.